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Milé členky, milí členové, milí přátelé
teleckého evangelického sboru, 

od počátku své farářské služby v Tele-
cím přemýšlím nad tím, co vlastně
znamená církev a náš sbor pro lidi 
v jeho okolí: pro vás, kteří ve sboru
pravidelně žijete; pro, vás, kteří
zůstáváte členy a členkami, ale do
kostela chodíte jen výjimečně nebo
vůbec; pro vás, kteří občas přicházíte,
ač s církví formálně nemáte nic
společného a je to pro vás nové; i pro
vás, kteří život sboru sledujete jen
zpovzdálí.

Církev podle mě má být maximálně
inkluzivní a otevřená. Jako evangelíci to
deklarujeme a určitě se o to i snažíme.
Ale je tomu tak skutečně? Neměli
bychom ještě mnohem víc slevit ze
svých tradičních forem a představ
církevního provozu, neměli bychom
znovu a se zvláštním zřetelem k lidem,
kteří nejsou „insideři“, promýšlet
srozumitelnost našich rituálů i jazyka, 
aktuálnost našich otázek i s pokorou
vyslovovaných odpovědí na to, co

svět kolem trápí? Neměli bychom
odložit obavy ze změn, které dost
možná zatřesou se spodními patry
našich neochvějných jistot, na nichž
církev a její život stavíme? 
Nejsou to vlastně jen naše lidské,
domnělé jistoty? Není Bůh ještě 
i jinde? 

Vždyť vítr vane, kam chce, jeho zvuk
slyšíš, ale nevíš, odkud přichází 
a kam směřuje (Janovo evangelium
3,8). A také: co je bez chvění, není
pevné (Holan). 

Čím je pro vás telecký sbor? Rád to
proberu zvláště s vámi, kdo se
sborem nemáte velký kontakt. Rád
bych slyšel, čím žijete a co pro vás
váš sbor může udělat. 

Můžeme to probrat třeba v rámci
Otevřené fary, neformálního
rozhovoru s farářem každé středeční
odpoledne. Nebo jindy a jinde. 

Radostné Velikonoce.

Váš farář Pavel Hanych

K ČEMU
JE MI MŮJ SBOR?



Ve dvanácti kapitolkách staré biblické
knihy Kazatel najdete hned 37krát
slovo „pomíjivost“. I proto v ní
vykladači často viděli pouze skeptický,
pesimistický světonázor. 

Že „všechno je pomíjivost a honba za
větrem“, že není „nic nového pod
sluncem“, k tomu by i člověk 21. století
mnohdy přitakal. Tím spíš, je-li
obklopen situacemi a okolnostmi, které
nezřídka připomínají boj s větrnými
mlýny. 

Ve stejné knize ovšem čteme i výzvu
takřka troufalou: Pouštěj svůj chléb po
vodě, po mnoha dnech se s ním
shledáš! Snad bychom čekali jinou
formulaci: Jen si pouštěj svůj chléb po
vodě, uplave a nikdy víc ho nespatříš, 

protože všechno pomíjí. Odkud se
bere ta naděje, že naše úsilí dělit se
o chléb, sloužit a pomáhat nevyzní
naprázdno, bez efektu? 

Pouštím-li dobrovolně svůj chléb po
vodě, pak přiznávám, že nemám 
a nemusím mít všechno jen ve svých 
v rukou. V jednom případě to
funguje: když připustím a pochopím,
že existuje i spolehnutí, jež čerpá 
z pevnějších rukou, než jsou ty mé. 

Milý Bože, prosíme za odvahu
pouštět svůj chléb po vodě. Ať
dokážeme být otevřeni překvapivé
budoucnosti. 

Amen.

„Pouštěj svůj chléb po vodě, po mnoha dnech se s ním shledáš.“ 
(Bible, kniha Kazatel 11,1)

POUŠTĚJ SVŮJ CHLÉB
PO VODĚ



Dopis dětí z Telecího
Dětskými či rodinnými boho-
službami zapojujeme i nejmladší
účastníky. Nově je při každých
bohoslužbách k dispozici také
dětský koutek pro nejmenší.
Děti jsou u nás vítány.

Beseda s velvyslankyní
V rozhovoru s diplomatkou Evou
Filipi jsme se dotkli toho, jak
různě lze vnímat uspořádání
současného světa. Do farního
sálu přišlo přes sto lidí.

„Já nechci křenovou rolku...“
Šest dětských i dospělých herců
z řad členů a přátel sboru
odehrálo s velkým nasazením
silnou betlémskou scénu 
v kulisách 21. století.

Adventní zpívání v Rybné
Zpěvačky a zpěváci Lipového
lístku už po několikáté
rozezpívali zaplněný rybenský
kostel. Výtěžkem jsme letos
podpořili teleckou školní
zahradu.



Po předchozím období mnoha změn
byl rok 2024 časem jakési stabilizace.
Zvykli jsme si na nový způsob
fungování sboru: farář na poloviční
úvazek, bohoslužby „doma“ jen
přibližně dvakrát do měsíce. Častější,
intenzivnější a snad také radostná
spolupráce s okolními sbory. Jistě také
nové impulsy a aktivity směrem 
k otevřenosti církve vůči okolí. 

Společné bohoslužby se sousedními
sbory v Borové a Daňkovicích se staly
běžnou záležitostí pro nás i pro sbory
sousední. Vidíme se rádi. Společné
slavení je radostnější, početnější
společenství je atraktivní i pro
návštěvníky zvenčí. Na Velký pátek
bylo v kostele 120 lidí. Kdy se to
naposled v Telecím při bohoslužbách
přihodilo? 

Náš sbor měl k 31. prosinci 2024 137
členů, z toho 22 v kazatelské stanici
Pustá Rybná. Za rok 2024 evidujeme 81
plátců saláru a 16 dalších dárců z řad
sympatizantů. Během roku jsme
provedli větší aktualizaci kartotéky,

kterou chceme v tomto roce
dokončit. Získáme tak přesnější
obraz o členské základně a tomu
přizpůsobíme provoz a aktivity
sboru. 

Bohoslužby se v našem sboru
konaly 29x při průměrné účasti 33
lidí (to je o 60 % víc než vloni), 
z toho 24x Telecím a 5x v Pusté
Rybné. Kromě toho jsme byli hosty
bohoslužeb v Borové (9x), Borovnici
(8x), Daňkovicích (4x), Sněžném
(3x) a Krouně (2x: seniorátní neděle
a bohoslužby se křtem, který
vykonal náš farář). Vedle našeho
faráře byli hosty na našich kazatel-
nách Jan Keller, Anna Lavická, Milan
Kocanda, Jan Dus, Benjamin Kučera
a v rámci letní ekumenické bohosuž-
by P. Milan Romportl z ŘKC.

Do manželství vstoupili v našem
sboru (třebaže oddáni na různých
místech) tři páry: Michaela
Brabencová a Adam Škorpík, Nikol
Klementová a Petr Bartoš, Jana
Pavlíková a David Mayer. 

OHLÉDNUTÍ
ZA ROKEM 2024 VE SBORU



Při pohřebních shromážděních jsme se
rozloučili s Janou Honzálkovou,
Slavomilem Dvořákem (uložení urny),
Milanem Kunhartem st. a Vlastou
Šimonovou. 

Pokračovali jsme v tradici biblických
hodin v předjaří, rozšířili jsme je 
o ekumenický rozměr. Pro děti jsme
připravovali dětské bohoslužby (3x) 
a nedělku (5x). 

Pěvecký sbor Lipový lístek za celý rok
celkem 10x vystoupil na koncertech,
bohoslužbách či pohřbech. Těší nás, že
vedle hudebních zážitků se daří
vytvářet i milé společenství za hranice-
mi sboru. Rosteme a stále jsme také
otevřeni novým členům a členkám. 

Během roku jsme uspořádali několik
mimořádných setkání. Letní zahradní
slavnost pro děti i dospělé s předsta-
vením divadla Kampa a společným
obědem na farní zahradě se stala
důstojnou oslavou konce školního roku.
Společná ekumenická bohoslužba při
pouti v Pusté Rybné na sklonku léta
byla už podruhé krásným okamžikem.
Ve zcela zaplněném evangelickém
kostele se opět sešly všechny tři církve
na území obce působící (ŘKC, BJB,
ČCE). Letos jsme setkání rozšířili 
o malé občerstvení a rozhovory ve
společenství. Organizačně jsme se
podíleli na společném sborovém dni 
ve Sněžném. Besedu s Evou Filipi,
významnou velvyslankyní, navštívilo
přes 100 lidí, do sálu jsme se téměř
nemohli vejít. Na tradičním adventním
zpívání v Pusté Rybné nechyběl v za-
plněném rybenském kostele Lipový

lístek. A divadelní vánoční evange-
lium nám zprostředkovala šestice
talentovaných herců z řad členů 
a přátel sboru, dětí i dospělých.

Od podzimu funguje každou středu
od 14 do 17 hodin Otevřená fara.
Prostor k rozhovoru s farářem bez
předchozí domluvy, jen tak u kávy.
Lze tu vyřídit i úřední záležitosti. 

Farář bydlí v Pusté Rybné, farní byt
je pronajat. Pro potřeby farního
úřadu jsme proto důstojně a hezky
opravili původní kuchyňku, z níž je
nová sborová kancelář. V létě jsme
také na faře vyměnili dosluhující
plynový kotel.

Ve spolupráci s teleckou školou 
a jejím zřizovatelem, obcí Telecí,
jsme se pustili do úvah o vytvoření
dětské skupiny v prostorách málo
využívaného sborového sálu.
Pravidelný školní provoz by
sborovému zázemí vdechl nový
život, stavební a architektonické
úpravy by zároveň z farních prostor
udělaly vlídnější místo a otevřely je
širšímu veřejnému využití. 

Z investičních akcí nás v budoucích
letech čeká také oprava věže 
i vnitřních omítek a elektroinstalace
kostela. 

Pohled na ekonomická čísla je o něco
optimističtější než vloni, ale s ros-
toucími náklady na personální fond,
energie a ostatní je stále zřejmé, že
dlouhodobě nevyrovnaný rozpočet
není trvale udržitelný. 



Budoucí sloučení našeho sboru do
smysluplného regionálního celku je tím
nejlepším, co nás v dohledné budouc-
nosti může potkat.

Děkuji vám všem, kdo sbor podporu-
podporujete, kdo na něj myslíte 

Atmosféra pouťové neděle
Všechny tři církve v Pusté
Rybné opět zaplnily náš kostel
při slavnostní ekumenické
bohoslužbě

Zakončení školního roku
Bohoslužby, dívadlo Kampa 
z Prahy, grilovačka a sedm
desítek dospělých i dětí. Taková
byla červnová slavnost na
telecké zahradě. 

Požehnání motorkářům
Služba církve veřejnosti má
mnoho podob. O požehnání pro
několik set motorkářů poprosil
náš farář na startu nové sezony.

v modlitbách, kdo nejrůznější
finanční i praktickou dobrovolnickou
pomocí přispíváte na jeho fungování.
Bez vás by to nešlo.

Za staršovstvo sboru
Pavel Hanych, farář

Zpravodaj vydal Farní sbor Českobratrské církve evangelické, Telecí 129,  569 94 
farář Pavel Hanych | +420 608 880 579 | pavel.hanych@evangnet.cz
Foto: Matouš Filipi, Jiří Mlejnek, Martin Beneš, Pavel Hanych, archiv sboru



Záporný hospodářský výsledek je dán především mimořádnou investicí do
nového kotle. Příští rok bychom měli hospodařit vyrovnaně. Už v roce 2026 ale
výrazně vzroste povinný odvod do personálního fondu. 
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ZAŽIJTE
VELIKONOCE 
V KOSTELE

OTEVŘENÁ FARA ANEB NEFORMÁLNÍ KÁVA S FARÁŘEM: STŘEDA 14–17 HOD.

ZELENÝ ČTVRTEK S PAŠIJOVÝM ČTENÍM
SPOLEČNÉ ČTENÍ PAŠIJOVÉHO PŘÍBĚHU S PÍSNĚMI
EVANGELICKÝ KOSTEL V DAŇKOVICÍCH

VELKOPÁTEČNÍ BOHOSLUŽBY 
SLOUŽÍ PAVEL HANYCH, ZPÍVÁ LIPOVÝ LÍSTEK, VP
EVANGELICKÝ KOSTEL V TELECÍM 

VELIKONOČNÍ BOHOSLUŽBY 
SLOUŽÍ MARTINA KADLECOVÁ, VP
EVANGELICKÝ KOSTEL V BOROVNICI

BOHOSLUŽBY NA KVĚTNOU NEDĚLI
SLOUŽÍ MARTINA KADLECOVÁ
EVANGELICKÝ KOSTEL V DAŇKOVICÍCH 

BOHOSLUŽBY
SLOUŽÍ PAVEL HANYCH
FARNÍ SÁL V TELECÍM 

BOHOSLUŽBY A VÝROČNÍ SBOROVÉ SHROMÁŽDĚNÍ 
SLOUŽÍ PAVEL HANYCH, PO BOHOSLUŽBÁCH NÁSLEDUJE
„VALNÁ HROMADA“ ČLENŮ SBORU, VOLBA STARŠOVSTVA
FARNÍ SÁL V TELECÍM

VELIKONOČNÍ KONCERT V TELECÍM
SBORY MIMOCHODEM A LIPOVÝ LÍSTEK ŘÍDÍ MAREK PEŇÁZ
EVANGELICKÝ KOSTEL V TELECÍM

6. 4.
9:30

13. 4.
9:30

17. 4.
18:00

18. 4.
18:00

20. 4.
11:00

27. 4.
16:00

30. 3.
9:30


